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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli kérdés !

Dr. Kövér László ú r

az Országgyű lés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök úr !

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Lázár János Miniszterelnökséget vezető miniszter úrnak

„Minden rendben az idei fejlesztési programok meghirdetése terén? II .”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A K/7308 számú kérdésemre adott válaszában több érdekes dolgot is megemlített :

1. „Az Európai Bizottság a Vidékfejlesztési Programot 2015 . augusztus 10. napján
fogadta el, azonban a pályázatok menetéhez kapcsolódó tájékoztatási munka má r
elő tte, a nyár folyamán megindult . ”

Úgy tudom, hogy egyes tagországok hasonló Programjait már 2014-ben elfogadták .

2. „Ezen túlmutatóan az agrárgazdaság szereplő it, a potenciális ügyfeleket tájékoztató
kiadványokból már három is elkészült, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamar a
közreműködésével . Egy a teljes Vidékfejlesztési Programról, egy az eljárásrendr ő l ,
egy pedig az Agrár-környezetgazdálkodási kifizetésekr ő l . Az előző programozás i
időszakban ilyen részletes és hasznos tájékoztató egy sem állt a pályázók részére . ”

Amennyiben a munkaerőt és a pénzt a Felhívások kidolgozására fordították volna, akko r
lehet, hogy sikerült volna a tervezési dokumentumban lefeketedett Felhívások egy részé t
időben meghirdetni .

3. „A Vidékfejlesztési Program kialakítása során rengeteg újdonságot, változást építet t
be a Miniszterelnökség, ugyanis a 2007-2013 közötti Új Magyarorszá g
Vidékfejlesztési Programot a végrehajtás során sok kritika érte . Az akkori szocialista
kormányzat által előkészített program nem a fejlesztési igényeknek megfelel ően került
kialakításra, illetve túlzottan bürokratikus, túlszankcionáló lett . ”

Érdekes Önöktő l a kritika az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program tekintetében, hiszen
eddig a Vidékfejlesztési Program menete több mint csalódás . Az első beruházás jellegű
Felhívást (VP-5-4 .1 .1 .6-15) elnézve, ha nincs a 23/2007 . (IV. 17.) FVM rendelet és a
27/2007. (IV. 17.) FVM rendelet akkor még mindig egy üres papír lenne szakmai tartalo m
nélkül . A szakmai mellékletek esetében legalább a CTRL+C és a CRTL+V m űködött, bár é n
az Önök helyében a 27/2007 . (IV. 17.) FVM rendelet kódjait (erre sem figyeltek a z
átemelésnél) kivettem volna, így akkor egy 2007-ben megjelent rendelet mellékleteit is újként
tudták volna eladni .



4. „Mindezek mellett olyan új elemek, mint például az árbevétel igazolása, a
közbeszerzés bevezetése is beépítésre kerültek az eljárásrendbe, amelyek célja, hogy
kiszűrjük a jogosulatlan pályázókat, illetve hatékonyabbá tegyük az Európai Unió s
források felhasználását.”

A 23/2007 . (IV. 17.) FVM rendelet 34 . § és 35 . paragrafusai és a jogcímrendeletek pontosan
meghatározzák a jogkövetkezményeket, továbbá a közbeszerzési eljárást a hatályos Kbt.
határozta meg . Az Önök Kormánya igen sok hasznos tapasztalattal rendelkezik a
közbeszerzési eljárások lefolytatásával kapcsolatban .

Azt is leírta, hogy eddig is megfeszített munka folyt a Miniszterelnökségen m űködő Irányító
Hatóságnál, ennek bizonyítéka, hogy a 2014 . június 6. napja óta 331 milliárd forint került
kifizetésre, amely a teljes hét éves keret közel negyede . Az erre vonatkozó érzéseimet már
egyszer jeleztem a K/6767 számú írásbeli kérdésemben, így szeretném, ha többet ne m
hivatkoznának erre pozitív hangon !

Azzal a kérdéssel fordulok a Miniszter Úrhoz :

1. Tud-e információt szolgáltatni, hogy a többi Uniós tagállam Vidékfejlesztés i
Programját mikor fogadták el?

2. Mikor nyújtották be Magyarország Vidékfejlesztési Programját az Európai
Bizottsághoz?

3. Nem volt előre látható, hogy az éves fejlesztési keretben megjelölt Felhívások jelentős
részét a Miniszterelnökség nem tudja megjelentetni ?

4. Mennyi felhívás kerül meghirdetésre Vidékfejlesztési Program 2015 . évre szóló éve s
fejlesztési keretében feltüntetettek közül ?

5. Rendelkezésre állnak-e a kézikönyvek és szoftverek „Az állattenyésztési ágazat
fejlesztése - trágyatárolók építése” Felhíváshoz ?

6. El tudja-e látni az ügyfélszolgálat a 272/2014 . (XI. 5.) Korm. rendelet 50 . §
paragrafusában elő írtakat?

Mivel a válaszok nem érintik a 2002 - 2010 . év közötti kormányokat, azok megemlítésé t
kérem, mellőzze a válaszában !

Budapest, 11 :37

Tisztlettel :

	

Dr . Vadai Ágne s
Demokratikus Koalíci ó
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